

國家公園學報

JOURNAL OF NATIONAL PARK

Vol. 24, No. 1

June 2014

目次

研究報告

- 臺灣南部曾文水庫上游集水區植群生態..... 1
陳君傑，蕭清泉，楊勝任
- 太魯閣國家公園遊客對收費之態度及影響因素.. 15
林晏州，蘇愛嬪，曾偉宏
- 玉山國家公園高山草原鳥類之海拔分布及族群密度變化..... 28
廖煥彰，林大利，黃正宇，丁宗蘇
- 檢視入侵生態學名詞使用及新歸化植物之認定.. 40
林朝欽，陸聲山
- 後灣陸蟹之多樣性與降海雌蟹之數量調查..... 49
蘇俊育，李政璋，吳欣儒，邱郁文
- 玉山國家公園塔塔加-玉山主峰線步道開花與結實物候調查..... 58
曾喜育，郭礎嘉，陳玟璇，湯冠臻，曾彥學
- 探討不同遊憩專門化程度登山者之心流體驗..... 76
陳文香，李英弘，高育芸
- 金門產攀鱸科一種新紀錄種-攀鱸 *Anabas testudineus* (Bloch 1792)..... 90
吳欣儒，顏易君，蘇俊育，葉芳伶，邱郁文
- 國家公園學報投稿須知..... 96

CONTENTS

Research Papers

- Vegetation Ecology in the Upper Watershed of Zengwen Reservoir in Southern Taiwan..... 1
Jyuen-Jyie Chen, Ching-Chuan Hsiao and Sheng-Zehn Yang
- Visitor Attitudes Toward Taroko National Park Fee Charging Program and Affecting Factors..... 15
Yann-Jou Lin, Ai-Tsen Su and Wei-Hung Tzeng
- Altitudinal Distribution and Population Densities of Alpine Grassland Birds in Yushan National Park..... 28
Huan-Chang Liao, Da-Li Lin, Cheng-Yu Huang and Tzung-Su Ding
- Clarifying Invasion Ecology Terminology and the Identification of Newly Naturalized Species..... 40
Chau-Chin Lin and Sheng-Shan Lu
- An Investigation of Diversity and Reproduction of Land Crab Fauna in Houwan..... 49
Chun-Yu Su, Jheng-Jhang Li, Hsin-Ju Wu and Yuh-Wen Chiu
- Flowering and Fruiting Phenology along Yushan Peaks Trail from Tatachia to Yushan Main Peak in Yushan National Park..... 58
Hsy-Yu Tzeng, Chu Chia Kuo, Wen-hsuan Chen, Kuan-Chen Tang and Yen-Hsueh Tseng
- The Relationships between Levels of Specialization and Flow Experiences for Mountaineers..... 76
Wen-Hsiang Chen, Ying-Hung Li and Yu-Yun Kao
- A Newly Recorded Species *Anabas testudineus* (Bloch 1792) from Kinmen..... 90
Hsin-Ju Wu, Ye Chen Gan, Chun-Yu Su, Fang-Ling Yeh and Yuh-wen Chiu

內政部營建署
出版

Published by
Construction and Planning Agency
Ministry of the Interior
Taiwan, R. O. C.